
Zápis z jednání Krajské výběrové komise Programu obnovv venkova
Jihočeského kraje

Dne: 30.5.2012
Místo: Krajský úřad Jihočeského kraje
Přítomní: dle prezenční listiny (příloha č. 1)

Jednání zahájil předseda KVK POV Ing. František Štangl. Zasedání se zúčastnilo 10 členů
z 18 (omluveni byli hejtman Jihočeského kraje Mgr. Jiří Zimola, Ing. Jaromír Slíva,
Ing. Karel Vlasák, Ing. Josef Troup, PhDr. Stanislav Malík, Pavel Hroch, František Kopáček a
Vlastimil Čech), komise byla usnášení schopná.

Ing. Štangl úvodem sdělil hlavní body jednání:
1) Návrhy na změny v pravidlech POV 2013.
2) Žádosti obcí na změny v rozdělení dotací POV 2012.
3) Podpora činnosti MAS Jihočeského kraje v roce 2012.

Ad 1)
Ing. Štangl připomněl, že na jednání 14.3.2012 se komise shodla, že v dalším roce by dotace
v rámci dt 6 neměla být zaměřena jen na vzdělávání a poradenství, ale spíše by se jednalo
o podporu na činnost svazku a ten by si dále rozhodl, zda celou dotaci použije jen
na poradenství nebo i na jiné aktivity. Požádal Ing. Povišerovou o vysvětlení k předloženému
návrhu nového znění dt 6. Zároveň omluvil svou nepřítomnost z jednání a předal řízení
komise panu Jiřímu Netíkovi.

Návrh nového znění opatření 2- dt 6
Do roku 2012 bylo opatření 2 (Dotace na podporu vzdělávání a poradenství, dotační titul 6:
Projekty na vzdělávání a poradenství v oblasti rozvoje venkova a obnovy vesnice) zaměřeno
pouze na vzdělávání a poradenství v oblasti rozvoje venkova a obnovy vesnice přesahující
možnosti i potřeby obce.

Krajská výběrová komise POV se dohodla na svém jednání dne 14.3.2012, že dané opatření
by se nemělo zaměřovat jen na vzdělávání a poradenství, ale spíše by se mělo jednat
o celkovou podporu činnosti mikroregionu, který by si dále rozhodl, zda celou dotaci použije
jen na poradenství nebo i na jiné své aktivity (jako např. propagaci, nájemné, nákup
kancelářských potřeb apod.). V daném opatření by byla zachována podpora škol obnovy
venkova ve stejné formě jako doposud.

Výpočet dotace pro určitý mikroregion by vypadal následovně:
1) v pravidlech programu by byla pro daný rok stanovena výše dotace připadající na 1

obec (mimo bývalá okresní města)- dle výpočtů vychází cca 7-8 tis. Kč na obec,
pro okres. města max. cca 4 tis. Kč,

2) dle údajů z předložených žádostí by byla k jednotlivým mikroregionům doplněna výše
dotace. Obec (bývalé okresní město), která je zapojena:
- v jednom svazku by nesla celou cca 7-8 tis. (cca 4 tis.) dotaci,
- ve dvou a více svazcích by každému ze členských svazků, přinesla určitou část
z dané 7- 8 tis. (cca 4 tis.) dotace v závislosti na tom, který ze svazků je více funkční,
má pro danou obec větší důležitost apod. Zároveň by byla stanovena i horní hranice
např. 170 tis. Kč. Přesné stanovení poměrů pro rozdělení příspěvku na obec (bývalé
okresní město) by určila KVK na svém jednání o rozdělení dotací.

•



Komise o předloženém návrhu dlouze diskutovala, zejména v oblasti, která se týká školy
obnovy venkova. Prošla návrhy předložené Spolkem pro obnovu venkova Jihočeského kraje
(SPOV). Konečným hlasováním přijala všemi přítomnými členy předložený návrh dt 6
v následujícím znění a doporučuje ho radě a zastupitelstvu ke schválení:

Nové znění pravidel POV 2013
2.3.2 OPATŘENÍ 2: Dotace na činnost mikroregionu a školy obnovy venkova
Dotační titul 6: Podpora činnosti mikroregionu a školy obnovy venkova
1. Dotaci lze poskytnout na činnost mikroregionu a školy obnovy venkova (ŠOV).
2. O dotaci v opatření 2 žádá mikroregion. Žadatelem v tomto opatření může být i obec, ale

jen v případě, že se jedná o žádost na školu obnovy venkova, jejíž je obec zřizovatelem.
3. Dotace se poskytuje na základě žádosti, kterou obec nebo mikroregion podá vložením dat

do aplikace POV JK a v písemném originále prostřednictvím územně příslušného
obecního úřadu obce s rozšířenou působností na formuláři "Žádost o poskytnutí dotace
v rámci Programu obnovy venkova Jihočeského kraje v roce 2013 (činnost mikroregionu
nebo školy obnovy venkova)" (příloha č.1b). V dané žádosti mikroregion přesně stanoví,
v kolika mikroregionech je jeho členská obec zapojena a uvede jejich názvy (názvy
ostatních mikroregionů). K žádosti připojí žadatel popis všech činností, na které dotaci
použije, časový harmonogram a komentář k rozpočtu.

4. Výše dotace připadající na jednu členskou obec (mimi bývalá okresní města) činí cca 7-8
tis: Kč. Výše dotace připadající na bývalé okresní město Jihočeského kraje (České
Budějovice, Český Krumlov, Prachatice, Strakonice, Tábor, Písek a Jindřichův Hradec)
činí cca 4 tis. Kč. V případě, že jedna obec (město) je zapojena ve více mikroregionech,
daná cca 7-8 tis. (cca 4 tis.) výše dotace se rozdělí mezi jednotlivé mikroregiony v určitém
poměru (např. dle funkčnosti určitého svazku, důležitosti svazku pro obec apod.). Přesné
stanovení poměru určí Krajská výběrová komise POV na svém jednání k rozdělení dotací
POV 2013. Maximální výše dotace v běžném roce pro mikroregion je 170 tis. Kč,
na školu obnovy venkova max. 200 tis. Kč.

5. V případě, že mikroregion použije část dotace na určitou činnost v rámci opatření 2,
nemůže použít na tutéž činnost dotaci získanou v opatření 3.

6. Žadatel může podat v tomto dotačním titulu max. 1 žádost.
7. Podíl dotace u jednotlivých činností může činit max. 70% uznatelných nákladů.

V běžném roce tak musí být zajištěno podílové financování z rozpočtů obcí nebo
mikroregionu v takové výši, aby spolu s poskytnutou dotací bylo finančně kryto 100 %
nákladů v tomto roce.

Další návrh na změny v pravidlech předložený SPOV byl v rámci opatření 3- dt 7. Po dlouhé
diskusi se komise shodla na tom, že je nutné přísněji posuzovat jednotlivé žádosti, ale změnu
v pravidlech nenavrhuje.

V rámci opatření 4 bylo navrženo SPOV navýšit max. dotaci v běžném roce z 300 tis. na 400
tis. Kč a v případě opakovaného úvěru ve více letech na celkovou dotaci za všechny roky
z 1,5 mil. na 2 mil. Kč. Komise projednala tento návrh, ale pro rok 2013 ponechala dotace
v původní výši. V rámci opatření 4 nebyla komisí navržena žádná změna.

Ad2)
Dalším bodem jednání byly žádosti obcí na změny v přidělených dotacích POV 2012. Obec
Nadějkov žádá o přesun nevyčerpané finanční dotace ve výši 10 tis. Kč z akce: "Oprava oken
v budově OÚ" na akci: "Oprava hřbitovní zdi". Obec Kestřany a obec Chrášťovice žádají
o přesun přidělené dotace v plné výši z akce s pořadím naléhavosti Č. 1 na akci s pořadím
naléhavosti Č. 2.

•



Komise doporučuje radě a zastupitelstvu kraje schválit změny v rozdělení dotací POV 2012
dle žádostí obcí.

Ad3)
Posledním bodem jednání byl návrh na rozdělení daru MAS Jihočeského kraje.

Místní akční skupiny Jihočeského kraje byly rozděleny do 3 skupin:
1) Nově založená MAS na území Jihočeského kraje v roce 2012 - výše daru je navržena
s ohledem na velikost území nově vzniklé MAS,
2) MAS nevybraná k realizaci Strategického plánu Leader (SPL) v rámci osy IV. LEADER,
ale aktivně zapojená v rámci osy IV. Leader - opatření 2.1 do realizace projektů spolupráce
s jinou MAS - návrh na dar ve výši 120 tis. Kč,
3) MAS vybraná k realizaci SPL v rámci osy IV. LEADER (opatření 1.1 a 1.2) - výše daruje
navržena ve výši 80 tis. Kč a dále je finančně zvýhodněna MAS, která rozšířila své původní
území o nové obce (cca 5 tis. Kč za každou nově připojenou obec).

Dále je navržen dar ve výši 50 tis. Kč pro Krajské sdružení Národní sítě MAS ČR, o.S. v
Jihočeském kraji, které zastupuje jihočeské MAS v rámci Národní sítě MAS ČR ve prospěch
jihočeského venkova.

Komise se shodla na tom, že rozdělení daruje dobře nastaveno. Ing. Jan Koutný upozornil, že
některé obce okresu Jindřichův Hradec jsou členy MAS Jemnicko. Pan starosta Houdek
sdělil, že MAS Lužnice připojila další obec (proti předloženému návrhu).

Komise navrhuje zjistit, zda jsou obce Jihočeského kraje zapojeny i nadále v MAS Jemnicko
a v případě.že zůstaly členy, přidat do rozdělení MAS 4. skupinu (MAS zařazená do osy IV.
LEADER se sídlem v jiném kraji, ale zasahující částí svého území do Jihočeského kraje),
které by byl navržen dar ve výši 20 tis. Kč. U MAS Lužnice by se navýšil dar o 5 tis. Kč.

Závěr

Pan Jiří Netík poděkoval všem za spolupráci při tvorbě pravidel na rok 2013, při řešení
žádostí obcí a návrhu na dar MAS Jihočeského kraje.

Zapsala: Ing. Eva Povišerová
Schválil: Ing. František Štangl, předseda KVK POV JčK

Jiří Netík
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